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۳۴ فوتی جدید کرونا و شناسایی ۸۸۳۱ بیمار دیگر
 در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی ۲۴ ساعت ۸هزار و ۸۳۱ بیمار کووید- ۱۹ 
در کشــور شناسایی شدند و متاســفانه ۳۴ بیمار نیز در این بازه زمانی جان 
باختند.به گزارش ایسنا، از روز ۱ مردادماه تا روز ۲ مردادماه ۱۴۰۱ و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۸۸۳۱ بیمار جدید مبتلا به کووید- ۱۹ در کشور 

شناسایی و ۱۲۱۰ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید- ۱۹  در کشــور به ۷ میلیون و ۳۲۸ هزار و ۱۵۳ نفر 
رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۳۴ بیمار مبتلا به کووید- ۱۹ در کشور 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۱ هزار 
و ۶۸۴ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز ۲ مردادماه ۷ میلیون و ۷۳ هزار و ۱۴۲ 
نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.۹۰۷ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت 
مراقبت قرار دارند.تــا روز ۲ مردادماه ۵۳ میلیون و ۱۸ هزار و ۸۳۴ آزمایش 

تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.
همچنین در حال حاضر ۵۷ شهرســتان در وضعیت قرمز، ۸۶ شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۹۹ شهرستان در وضعیت زرد و ۱۰۶ شهرستان در وضعیت 
آبی قرار دارند.به گزارش ایســنا، تا روز ۲ مردادماه ۶۴ میلیون و ۷۴۵ هزار و 
۴۹۷ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۱۱۰ هزار و ۳۱ نفر دوز دوم و ۲۹ میلیون و 
۷۷۳ هزار و ۴۸۹ نفر نیز دوز سوم واکسن کرونا را در کشور تزریق کرده اند.به 
این ترتیب مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۲ میلیون و ۶۲۹ 
هزار و ۱۷ دوز رسید.همچنین در یک شبانه روز ۸۶۹ هزار و ۷۵ دوز واکسن 

کرونا در کشور تزریق شده است.

قرعه کشی رانندگان قانونمند برگزار شد
در پی انتشــار گزارش روزنامه مردم ســالاری در روز پنجشنبه سی ام تیرماه، 
مبنی بر وعده پلیس راهور درباره قرعه کشــی بین رانندگان قانونمند، همان 
شــب، قرعه کشــی برگزار و از صداوسیما پخش شــد. اما نکته جالب، عدم 

اطلاع رسانی مناسب درباره زمان برگزاری برنامه بود!

لزوم شفافیت 
در درآمد ناشی از مالیات بر ارزش افزوده

رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای شهر تهران بر لزوم شفافیت در درآمد 
ناشی از مالیات بر ارزش افزوده تاکید کرد.به گزارش ایسنا، تشکری هاشمی پس 
از اســتماع گزارش رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور گفت: مردم انتظار 
دارند در قبال پرداخت مالیات اتفاقاتی مثبت در راســتای توســعه و تقویت 
زیرساخت ها و زندگی شان رخ دهد؛ اما از آنجایی که در طول سال های مختلف 
بدنه دولت بزرگ شده شاهد آن هستیم که مالیات ها عمدتا صرف نگهداشت 
بدنه دولت می شود و حالا جای سوال است که چند درصد مالیات ها در کشور 
صرف توســعه شده و چند درصد صرف پرداخت حقوق و مزایا می شود.وی با 
بیان این که در برخی کشــورها مالیات در راستای سرعت بخشیدن به توسعه 
برای برخی مشــاغل حذف شــده، اظهار کرد: اما در کشور ما برای هر کاری 
از جمله صادرات که می تواند به رشــد کشــور کمک کند مالیات وضع شده 
اســت که به نظر می رسد این مساله باید اصلاح شود.رئیس کمیسیون حمل 
و نقل شورای شهر تهران اضافه کرد: براساس قانون راهنمایی و رانندگی باید 
۶۰ درصد از مبلغ جرائم راهور به شــهرداری ها پرداخت شود اما در یک دهه 
اخیر کمتر از ۱۰ درصد به شــهرداری ها از این محل پرداخت شده و این در 
حالی اســت که براساس قانون نباید این منابع در ردیف های دیگر خرج شود.
تشکری هاشمی از لزوم شفافیت در قانون مالیات بر ارزش افزوده تاکید کرد و 
گفت: هیچ مکانیزمی بر شفافیت درآمد ناشی از مالیات بر ارزش افزوده نیست 
به گونــه ای که هر مبلغی به ما بدهند باید به عنوان تبرک از ســوی وزارت 
اقتصاد دریافت کنیم در حالی که دقیقا نمی دانیم مبلغ دریافتی دولت از محل 

مالیات بر ارزش افزوده چقدر بوده است.

تغذیه رایگان ۳ تا ۵ میلیون دانش آموز 
با شیر و نان از مهرماه

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش از اجرای طرح تغذیه ای رایگان با پوشش 
حداقل ۳ تا ۵ میلیون دانش آموز از مهرماه امســال خبرداد.به گزارش ایسنا، 
صادق ســتاری فرد اظهار کرد: طرح تغذیه  رایگان که شامل؛ شیر، نان غنی 
شــده با ویتامین D و روی می شود با پوشــش حداقل ۳ تا ۵ میلیون دانش 
آموز از مهرماه امسال اجرا می شود.وی با اشاره به این که موضوع تغذیه دانش 
آموزان از سال ۱۳۸۹ تا به الان از نظام تعلیم و تربیت حذف شده بود افزود: 
با پیگیری شــخص وزیر و البته موافقت و همراهی سازمان برنامه و بودجه و 
معاون اول ریاست جمهوری اعتبار خوبی برای تغذیه تصویب شد.ستاری فرد 
از تخصیص مبلغ هزار و۱۵۰میلیارد تومان برای این موضوع خبرداد و تصریح 
کــرد: با توجه به ایــن که بخش زیادی از دانش آموزان یعنی حدود ســه تا 
پنج میلیون دانش آموز در مناطق روستایی، عشایری، مرزی، حاشیه شهرها 
هســتند و باید تحت پوشش این طرح قرار بگیرند، لذا نیاز مالی ما بیشتر از 

مبلغ تخصیص داده شده است.
وی عنوان کرد: ما در تلاشــیم که اجرای این طرح را به صورت مشارکتی با 
برخی نهادها از جمله بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
و آستان قدس رضوی از مهرماه امسال شروع کنیم.سخنگوی وزارت آموزش و 
پرورش در گفت وگویی رادیویی از اجرای پایلوت این طرح در استان سیستان 
و بلوچستان و اســتان البرز خبرداد و گفت: ما حدود ۷۵ هزار دانش آموز را 
به صورت آزمایشی تحت پوشــش قرار دادیم.وی خاطرنشان کرد: از مهرماه 
امسال حداقل ۳ تا ۵ میلیون دانش آموز تحت پوشش برنامه تغذیه ای رایگان 
شــامل شیر رایگان، نان غنی شــده با ویتامین D و روی قرار می گیرند و در 
کنارآن، توزیع ریزمغذی ها و مکمل یاری و آهن یاری را نیز به خصوص برای 

دختران دنبال خواهیم کرد.

صدور رای جریمه با بالاترین ضریب
 برای مالک خاطی برج خیابان ولیعصر)عج( 

روابــط عمومی شــهرداری منطقه یک  در خصوص ویدیوی منتشــر شــده 
در شــبکه های اجتماعی در خصوص خشــکاندن چند درخــت در خیابان 
ولیعصر)عج(، اعلام کرد:این اقدام  توسط مالک نوساز در خیابان ولیعصر )عج( 
تقاطــع محمودیه پلاک ۲۷۲۸ انجام شــده و ۱۰ اصله درخت چنار  در این 
محدوده در سال های گذشته در حین عملیات ساختمانی خشک شده که در 
همین خصوص ضمن بررسی کارشناسی توسط کارشناس رسمی دادگستری 
و پیگیری اداره حقوقی منطقه، موضوع در کمیسیون ماده ۷ منطقه نیز مطرح 
شده و در حال صدور رای جریمه با بالاترین ضریب است .گفتنی است ملک 
مذکــور فاقد پایان کار بوده  و تا تعیین تکلیف درختان خشــک و پرداخت 

جرایم مربوطه هیچگونه پایان کاری صادر نخواهد شد.

هیچ واکسن کرونای تاریخ مصرف گذشته ای 
به مردم تزریق نشده است

معاون بهداشــت وزارت بهداشــت، درباره حواشــی مطرح شــده پیرامون 
واکســن های تاریخ مصرف گذشــته کرونا که چندی پیش شکل گرفته بود، 
گفت: شــرکت های تولید کننده واکسن در ابتدا یک مجوز مصرف اضطراری 
می گیرنــد و تاریخ مصرف بر روی واکســن به ثبت می رســد و پس از ارائه 
مســتندات و بررسی آن توسط سازمان غذا و دارو تاریخ انقضای دوم بر روی 
لیبل درج می شود بر این اساس هیچ واکسن تاریخ مصرف گذشته ای به مردم 
تزریق نشده است.به گزارش ایسنا، دکتر کمال حیدری توضیح داد: در فضای 
مجازی مطالبی گفته می شــود که نیاز به اصلاح دارد زیرا سبب نگرانی مردم 
می شود. مجموعه وزارت بهداشت به جهت حفط سلامت مردم به هر شکلی 
که توانست واکسن وارد کرد و در عین حال به شکر خدا در زمینه واکسن های 

داخلی هم اقدامات مناسبی صورت گرفت. 
وی افــزود: با توجه به اینکه مردم علی رغم دعوت مــا برای تزریق دز یادآور 
واکســن کرونا اســتقبال زیادی نداشتند، تاکید ما تشــویق مردم به تزریق 
واکسن بود تا به حدی از انتظار خود و پوشش بالای ۷۵ درصدی برای حفظ 
ایمنی مردم برسیم.او ادامه داد: تاریخ انقضای آخرین محموله اهدایی واکسن 
آســترازنکا که نزدیک بود ۱۷ جولای بود اما مردم باید بدانند که مطلقا هیچ 

واکسن تاریخ مصرف گذشته ای تزریق نشده است.

اخبار کوتاه
سخنگوی شورای شهر تهران مطرح کرد

شکل گیری پاتوق های موزاییکی معتادان در شمال تهران

بازگشت به روزهای سخت کرونایی در پاییز و زمستان

رئیس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشت:

ایران بالاترین نرخ سزارین را در دنیا دارد

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر خبر داد

لایحه اصلاح قانون مبارزه با مواد مخدر به تایید قوه قضائیه رسید

سخنگوی شورای شهر تهران با تاکید بر لزوم همکاری بین 
وزارت نیرو و شــهرداری برای نصب روشــنایی شهری در 
تمام نقاط بی دفاع پایتخت برای جلوگیری از شــکل گیری 
پاتوق هــای موزاییکی گفت: قطعا نگاه حذفی به مســاله 
معتادان متجاهر، راهکار مناســبی برای ســاماندهی آنها 
نیســت و این مساله می تواند منجر به پخش شدن آنها در 
ســطح شهر شــود و افزایش تعداد پاتوق های موزاییکی را 
به همراه داشــته باشد. البته ما نباید شهر و آسیب های آن 
را به حال خود رهــا کنیم.علیرضا نادعلی در گفت و گو با 
خبرنگار ایلنا  درباره برنامه های قرارگاه اجتماعی پایتخت در 
حوزه ساماندهی معتادان متجاهر گفت: موضوع ساماندهی 
معتادان متجاهر در تهران به دلایل مختلف دچار رهاشدگی 
چندســاله بود و ما تا پیش از دوره جدید مدیریت شهری 
در بسیاری از مناطق پایتخت شــاهد حضور این معتادان 
و وجود صحنه هایی مانند تزریق مواد مخدر توســط آن ها 
بودیم؛ صحنه هایی که چهره شــهر را به شــدت مخدوش 
کرده بود. البته باید توجه داشــت در سال های اخیر تعداد 
معتــادان متجاهر تهران آن قدر افزایش یافته اســت که با 
وجود جمع آوری عده زیادی از آن ها در ماه های گذشــته، 
هنوز شــاهد حضور پرتعداد معتــادان متجاهر در پایتخت 

هستیم.
وی افــزود: برآورد می شــود که بیش از ۲۰ هــزار معتاد 
متجاهر در تهران وجود داشــته باشد و قطعا رسیدگی به 
تمام امور این افراد از عهده یک دســتگاه برنمی آید. یکی 
از اهداف تشــکیل قرارگاه اجتماعی پایتخت نیز در همین 
راستا تعریف شد و این قرارگاه در راستای ایجاد همبستگی 
بین دستگاه های مختلف جهت تجمیع امکانات و ظرفیت ها 
برای شناســایی، نگهداری و بازپروری معتادان متجاهر راه 
اندازی شــد. در واقع قــرارگاه اجتماعی برای تحقق هدف 
مدیریت واحد شهری شــکل گرفت که در دوره های قبلی 
مدیریت شــهری تهران درباره آن صحبت می شــد، اما در 
عمل شاهد یکپارچه شــدن عملکرد دستگاه های مسئول 
ســاماندهی آســیب های اجتماعی پایتخــت نبودیم.عضو 
کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شــورای شهر تهران ادامه 
داد: داشتن نگاه قرارگاهی به حل معضلات اجتماعی تهران، 
تنها راهکار موجود برای شکل گیری همکاری بین نهادهای 
متولی در این حوزه جهت ساماندهی آسیب های اجتماعی 

پایتخت بود. به همین دلیل هــم قرارگاه اجتماعی تهران 
شکل گرفت تا تمام دســتگاه ها نخست امکانات خودشان 
را به اشتراک بگذارند و دوم ظرفیت های مردمی ساماندهی 
آسیب های اجتماعی را به میدان بیاورند تا قرارگاه اجتماعی 
پایتخت بتواند تا حدی در کاهش این آسیب ها موثر باشد.

نادعلی با تاکید بر اینکه پیش از تشکیل قرارگاه اجتماعی 
تهران، نهادهای متولی رســیدگی به آسیب های اجتماعی 
پایتخت به صورت جزایر جداگانه فعالیت می کردند، عنوان 
کرد: همین که قرارگاه اجتماعی تهران توانسته است تمام 
دســتگاه های مســئول در حوزه رفع آسیب های اجتماعی 
پایتخــت را کنار هم جمــع کند، موفقیتی اســت که در 
دوره های قبلی مدیریت شــهری تهران با وجود تلاش های 
زیاد حاصل نشده بود. در ماه های اخیر هم نهادهای مختلف 
حاضر در این قرارگاه توانســته اند با تقســیم کار مناسب، 
به شــکل مناســبی در جهت کاهش آسیب های اجتماعی 
پایتخت گام بردارند.ســخنگوی شــورای شهر تهران ادامه 
داد: با توجه به تعدد آسیب های اجتماعی موجود در تهران 

و گســترش محسوس این آســیب ها در سطح پایتخت در 
سال های گذشته، طبیعی است که فعالیت ده ماهه قرارگاه 
اجتماعی پایتخت نمی تواند تاثیر زیادی روی تغییر چهره 
تهران بگــذارد و چهره شــهر را از صحنه های تلخ مربوط 
به آســیب های اجتماعــی گوناگون پاک کند. اساســا هم 
ساماندهی آسیب های اجتماعی پایتخت و پاک کردن چهره 
شهر از این آسیب ها، کاری بسیار زمان بر است که برای به 
ثمر نشســتن آن، دستگاه های متولی باید سال های زیادی 
در کنــار هم فعالیت کنند.وی در ادامه تاکید کرد: با توجه 
به این که اساســا ماهیت آسیب های اجتماعی به مشکلات 
مربوط به تعداد زیادی از انســان ها در ســطح یک جامعه 
بزرگ بازمی گردد، ســاماندهی این آسیب ها نیز یک شبه 
ممکن نیست. به همین دلیل می توان گفت با وجود مناسب 
بودن فعالیت های قرارگاه اجتماعی تهران در ماه های اخیر، 
هنــوز ما فاصله زیادی بــا نقطه آرمانی رفع آســیب های 

اجتماعی و بهبود چهره پایتخت داریم.
نادعلی گفت: شــکی نیســت که هدف اصلــی ما از جمع 

آوری معتادان متجاهر، فراهم کردن زمینه برای بازگشــت 
آن ها به چرخه زندگی ســالم اســت، نه الزاما حذف آن ها 
از چهــره پایتخــت یا دامــن زدن به حضــور معتادان در 
پاتوق های موزاییکی و پخش شــدن بیشتر آن ها در سطح 
شــهر. برای رســیدن به این هدف نیز ما ابتدا باید تعریف 
صحیحــی از »بیمار« یا »مجرم« بودن معتادان ارائه دهیم 
و بعد با برنامه ریزی دقیق مبتنی بر فهم مشــترک به حل 
مشکلات معتادان متجاهر بپردازیم.سخنگوی شورای شهر 
تهران ادامه داد: قطعا نگاه حذفی به مساله معتادان متجاهر، 
راهکار مناســبی برای ساماندهی آن ها نیست و این مساله 
می تواند منجر به پخش شــدن آن ها در ســطح شهر شود 
و افزایــش تعداد پاتوق های موزاییکی را به همراه داشــته 
باشد. البته ما نباید شــهر و آسیب های آن را به حال خود 
رها کنیم و باید توجه داشته باشیم که وجود موقعیت های 
بی دفاع متعدد در سطح شــهر، می تواند به زمینه ای برای 
شــکل گیری پاتوق های موزاییکی بیشتر در تهران تبدیل 
شــود. این در حالی است که متاسفانه ما نقاط زیادی را در 
سطح تهران داریم که شب ها کاملا تاریک و بی دفاع هستند 
و بســتر لازم برای حضور معتادان را فراهم می کنند.عضو 
شورای شهر تهران تاکید کرد: با وجود فعالیت های زیادی 
که قــرارگاه اجتماعی تهران در ماه هــای اخیر در محلات 
شــوش و هرندی انجام داده است، اما هنوز هم آسیب های 
زیادی در این محلات مشــاهده می شود که یکی از دلایل 
آن، عدم وجود روشنایی شهری در بسیاری از نقاط این دو 

محله در طول شب است. 
این در حالی است که اگر وزارت نیرو با همکاری شهرداری 
بــه نصب تیر چرغ برق در تمام ســطح شــوش و هرندی 
بپردازد، قطعا با از بین رفتن نقاط تاریک و بی دفاع، امکان 
حضور معتادان متجاهر در این محلات کمتر می شــود.وی 
در پایان تصریــح کرد: ما نه تنها در جنــوب تهران، بلکه 
حتی در شمال شهر نیز نقاط بی دفاع زیادی را داریم که به 
علت نبود امکانات روشــنایی شهری به بستر مناسبی برای 
شکل گیری پاتوق های موزاییکی معتادان تبدیل شده اند. 
در چنین شــرایطی نیز همکاری وزارت نیرو و شــهرداری 
تهــران می تواند تعداد نقاط بی دفاع شــهر را کمتر کند و 
امکان شــکل گیری پاتوق های موزاییکی در سطح پایتخت 

را کاهش دهد.

شهر تهران از ابتدای هفته جاری در دسته بندی شهرهای 
کرونایی کشــور، در فهرست شهرهای نارنجی قرار گرفت و 
از همین رو، استفاده از ماســک الزامی شد.به گزارش مهر، 
نقشــه کرونایی کشور که تا یک ماه قبل، از رنگ های قرمز 
و نارنجی پاک شــده بود و تعداد شــهرهای زرد نیز رو به 
کاهش بود، به یکباره با افزایش موارد ابتلاء به کرونا، دوباره 
دستخوش رنگ های قرمز و نارنجی شد و از هفته جاری نیز، 
شهر تهران در وضعیت نارنجی قرار گرفته است.این در حالی 
اســت که ترددها همچنان بدون اســتفاده از ماسک است . 
به ویژه در محیط های پرازدحام و شــلوغ، که باید حتماً از 
ماسک استفاده کنیم.گزارش ها و مشاهدات میدانی از سطح 
شهر و رفت و آمد شهروندان، نشان می دهد که هنوز اغلب 
شهروندان تمایلی به استفاده از ماسک ندارند. در حالی که 
استفاده از ماسک در شهرهای قرمز و نارنجی، الزامی است.
محمدمهــدی گویا رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشــت، در ارتباط با علت بازگشــت به روزهای 
سخت کرونایی و افزایش مرگ های روزانه، گفت: دلیل اصلی 
افزایش ابتلاء و مرگ ها این اســت که جهان انتظار نداشت 
کرونا در این فصل شــروع مجدد داشــته باشد و همه خود 
را برای پاییز و زمســتان آماده کرده بودند. بنابراین احتمالاً 
پاییز و زمستان سختی در پیش خواهیم داشت. حتی کشور 
امارات که ادعای پوشــش ۱۰۰ درصدی واکسیناســیون 
داشت دچار جهش ویروس و همه گیری شد.آمارهای روزانه 
کرونا در کشور، نشان می دهد که ظرف دو هفته گذشته تا 
کنــون، وضعیت مرگ های کرونایی به طرز نگران کننده ای 
در حال افزایش اســت. به طوری که یک مــاه قبل، برای 
اولین بار مرگ های روزانه صفر شــد، اما به یکباره شاهد ۲ 
رقمی شدن مرگ ها هستیم.بنابر اعلام وزارت بهداشت، هفته 

گذشته ۱۴۷۱ مورد و این هفته ۴۱۱۹ مورد بستری کرونا 
در کشور داشته ایم. مرگ ها نیز از ۱۸ به ۴۰ و در این هفته 
به ۶۹ مورد رســید.همچنین، نرخ رشد بستری ها در تهران 
از ۱۰۸ بــه ۲۲۲ درصد و در البــرز از ۱۰۶ به ۲۴۲ درصد 
رســیده اســت.از ابتدای هفته جاری، ۵۷ شهر در وضعیت 
قرمز و ۸۶ شــهر نیز در شرایط نارنجی قرار گرفتند. ضمن 
اینکه تعداد شــهرهای زرد از ۲۰۸ به ۱۹۹ شــهر و تعداد 

شــهرهای آبی رنگ نیز از ۱۹۰ شهر به ۱۰۶ شهر کاهش 
یافت. اگر شــرایط به همین شکل پیش برود، دور از انتظار 
نیست که خیلی زود نقشه کرونایی کشور از رنگ های زرد و 
آبی پاک شود و شرایط برای پاییز و زمستان، سخت و دشوار 
گردد.هنــوز تجربه تلخ موج های چهارم و پنجم را فراموش 
نکرده ایم که موارد ابتلاء و بســتری و به دنبال آن، افزایش 
مرگ و میر، مردم را وحشــت زده کــرده بود. بنابراین، اگر 

قرار باشد نسبت به رعایت سفت و سخت پروتکل ها، اقدام 
عاجــل صورت نگیرد، بیم آن می رود که پاییز و زمســتان 
ســختی در پیش داشــته باشــیم.این نکته نیز باید مورد 
توجه قرار گیرد که با شــروع فصل پاییز، شاهد بازگشایی 
مدارس و دانشــگاه ها خواهیم بود و همین موضوع می تواند 
بر نگرانی های ما بیافزاید. زیرا، حجم ترددها افزایش خواهد 
یافت.همچنین، یکی دیگر از خطرات افزایش کرونا در پاییز 
و زمســتان، سرد شدن هوا و بســتن در و پنجره ها خواهد 
بود که می تواند به ســرعت انتقال ویروس کمک بیشتری 
کند.علیرضا ناجی رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی، با عنوان این مطلب 
که زیرسویه جدید اومیکرون با توانایی بسیار بالا تلاش دارد 
خود را در طبیعت حفظ کند، ضرورت استفاده از ماسک در 
تمامی فضاهای بسته و فضاهایی که ازدحام جمعیت وجود 
دارد را ضروری عنوان کرد و گفت: چهره کرونا تغییر کرده و 
وارد مرحله ای دیگر شده است، ولی همچنان واکسیناسیون 
عمومی، رعایت فاصله اجتماعی و اســتفاده از ماسک برای 
قطــع و یا کاهش زنجیره ویــروس کرونا باید جدی گرفته 
شــود.حمیدرضا جماعتی دبیر کمیته علمی کشوری کرونا، 
گفت: هر فرد مبتلا به زیرســویه BA.۵ می تواند ۱۸ نفر را 
آلوده و مبتلا کند. اگرچه میزان مرگ و میر این زیرســویه 
نسبت به ویروس دلتا خیلی کمتر است، اما با توجه به اینکه 
تعداد بسیار بیشتری از افراد را گرفتار می کند، میزان مرگ 
و میر آن به ویژه در افراد واکســینه نشــده می تواند بیشتر 
شود.توصیه ها برای تزریق دوز یادآور واکسن کرونا و هشدار 
نسبت به عدم رعایت پروتکل های بهداشتی، به ویژه ماسک 
نزدن، می تواند زنگ خطری برای شدت گرفتن بیماری در 

پاییز و زمستان باشد.

رئیس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشــت 
گفت: بیش از ۶۰ درصد اســتان های کشــور 
کمتر از سطح جانشــینی باروری دارند و ۱۳ 
درصد در ســطح جانشــینی باروری دارند.به 
گزارش مهر، صابر جباری، در کارگاه آموزشی 
معاونان بهداشت دانشــگاه های علوم پزشکی 
کشــور، گفت: بیش از ۶۰ درصد اســتان های 
کشــور کمتر از سطح جانشینی باروری دارند، 
۱۳ درصد در ســطح جانشینی باروری دارند و 
۱۶ درصد استان ها باروری بسیار پایین دارند.
وی افــزود: مطابق قانــون جوانی جمعیت ۷ 
ســال فرصت جبران داریم و امسال سال اول 

قانون است. باید میزان موالید در کشور از یک 
میلیون ۱۰۰ هزار نفر ســالانه به حداقل ۲.۵ 
میلیون موالید در سال برسد.جباری بیان کرد: 
کاهش میل بــه ازدواج، افزایش طلاق، کاهش 
فرزندآوری، فاصلــه زیاد بین موالید، ناباروری، 
غربالگــری بی ضابطــه و مهاجرت بخشــی از 
چالش های ما در راه ازدیاد جمعیت است.رئیس 
اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشــت با بیان 
این که استان های گیلان، مازندران، تهران، البرز 
و سمنان کمترین نرخ باروری را در کشور دارا 
هســتند، گفت: قانون و اجرای خوب آن مفید 
اســت ولی در بحث فرزندآوری و تشویق مردم 

هیچ چیز به اندازه فرهنگسازی و آگاهی بخشی 
جامعه تأثیرگذار نیســت.جباری با اشــاره به 
وجود ۳.۵ میلیون زوج نابارور در کشور، افزود: 
آموزش و مشاوره به زوجین قبل، حین و پس 
از ازدواج، پیشگیری از ناباروری، کاهش سقط 
عمدی چنین، تســهیل ازدواج، کاهش طلاق، 
مشــاوره فرزندآوری از برنامه های آینده ما در 
جهت رشــد جمعیت کشور اســت.وی اظهار 
کرد: ۱۳ درصد خانواده ها بی فرزند، ۲۰ درصد 
خانواده ها تک فرزند، ۲۵ درصد دو فرزند، ۱۴.۵ 
درصد ســه فرزند، ۸.۵ درصد ۴ فرزند و ۱۸.۵ 
درصد ۵ فرزند و بیشــتر از پنــج فرزند دارند.

رئیس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشت با 
اعلام اینکه ایران بالاترین نرخ زایمان سزارین 
در دنیا را داراســت، گفت: تشویق مادران دهه 

۶۰ که جمعیت ۸.۵ میلیون نفری دارند برای 
فرزندآوری در افزایش جمعیت کشــور بسیار 

مؤثر است.

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: لایحه اصلاح قانون 
مبارزه با مواد مخدر در قوه قضائیه با حضور کارشناســان 
تائید شده و اکنون به دولت رسیده و قرار است ظرف یکی 
دو ماه آینده نیز به مجلــس برود.به گزارش خبرنگار مهر، 
اسکندر مؤمنی دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر در برنامه 
صف اول شبکه خبر به تبیین سیاست ها و راهبردهای ستاد 
مبــارزه با مواد مخدر پرداخت و با اشــاره به وضعیت مواد 
مخدر در دنیا گفت: تجارت مواد مخدر و میزان درآمدزایی 
حاصل از آن برای باندهای بزرگ مافیایی سودهای فراوانی 
به همــراه دارند و به دنبال آن، مصــرف مواد مخدر بنا بر 
اذعان ســازمان ملل در یک دهه اخیر افزایش داشته است. 
همچنین طی این مــدت، در دنیا، گرایش به مصرف مواد 
مخدر صنعتی روزافزون شده و درصد افزایش مصرف مواد 
مخدر در زنان نیز بسیار بیشتر از آقایان بوده است.دبیرکل 
ســتاد همچنین در خصوص ممنوعیت کشت خشخاش از 
ســوی طالبان گفت: ایران از هر اقدامی که منجر به کاهش 
مواد مخدر شود، حمایت می کند اما این صحبت طالبان را 
باید در عمل دید که سطح زیر کشت چه مقدار پایین خواهد 
آمد. از طرفی شاهد افزایش روز افزون مواد مخدر صنعتی 
هستیم که اگر همزمان، جلوی این دو موضوع در افغانستان 
گرفته نشود شاهد نتیجه خوبی نخواهیم بود.مؤمنی با بیان 
اینکه قدرت کشــفیات مواد مخدر در ایران افزایش یافته 

است، گفت: این امر به دلیل آن است که ایران سه سیاست 
»تمرکز بر شــرق کشور«، »تمرکز بر اقدامات اطلاعاتی« و 
»تمرکز بر باندهای بزرگ« را در حوزه مقابله با مواد مخدر 
دنبال می کند و این منجر شده است که کشفیات ایران به 
بالای هزار تن برسد، همچنین تعداد شهدا کمتر شده و ۷۴ 
درصد کشــفیات نیز از کار اطلاعاتی و در شــرق و حاشیه 
شــرق کشور باشد.وی با اشاره به اینکه ضربه به بنیان های 
اقتصادی قاچاقچیان مواد مخدر افزایش یافته است؛ گفت: 
ایــن امر از حدود ۴ هزار میلیارد تومان به ۱۶ هزار میلیارد 
تومان رسیده اســت. معتقدیم اگر قاچاقچی دستگیر شود 
و بــه بنیان مالی او ضربه نخــورد، بازماندگان وی آن باند 
را ادامه می دهند اما اگر قوانین بازدارندگی داشــته باشد و 
بنیان مالی او ضربه بخورد، باند وی متلاشــی و نمی تواند 
به راهش ادامه دهد.دبیرکل ســتاد بیان داشت: کمک های 
سازمان ملل به ایران در مبارزه با مواد مخدر نزدیک به صفر 
و بسیار اندک است. در عین حال آنان مطمئن هستند که 
چه به ایران کمک بشود یا نشود، ایران بر اساس آموزه های 
دینی با مواد مخدر مبارزه می کند، در حالی که ایران برای 
نجات بشــریت و جوانان کشورهای اروپایی از بلیه اعتیاد با 
مواد مخدر مبارزه می کند اما در مقابل شــاهد تحریم های 
ظالمانه اســت.مؤمنی با حوزه ساماندهی معتادان متجاهر 
اشــاره کرد و افزود: تعدادی از معتادان هســتند که تحت 

سرپرستی خانواده هستند اما به جایی می رسند که خانواده 
هم از نگهداریشان عاجز می شود و در نهایت طرد می شوند. 
در اینجا انســانیت این افراد مطرح است. ما باید این چرخه 
را کامل کنیم و نگهداری و درمانشــان را پیگیری کنیم، به 
آنان مهارت و شــغلی یاد دهیم تا جامعه آنان را بپذیرد. در 
ایــن امر، همه ارکان نظام مصمم شــدند تا این موضوع را 
ســاماندهی کنند.وی تصریح کرد: در این چند سال اخیر 
بیش از ۷۰ درصد معتادان متجاهر ســاماندهی شدند، در 
تهــران نیز حداکثر ظرفیت نگهــداری معتادان متجاهر تا 
ســه سال گذشــته ۴ هزار نفر بوده که با اقدامات جهادی 
همه دستگاه ها از جمله شهرداری، نیروی انتظامی، سازمان 
زندان ها، بهزیستی این ظرفیت به ۱۶ هزار نفر رسیده است؛ 
اما معتقدیم تا ســاماندهی معتادان متجاهر به ۱۰۰ درصد 
نرســد، جلوه نخواهد داشت چرا که هنوز تنش ذهنی، آثار 

روانی و ناامنی وجود دارد.
دبیرکل ســتاد بیان داشــت: چرخه درمان از جمع آوری، 
درمــان، مهارت آموزی و توانمندســازی افراد دارای ســو 
مصرف مواد مخدر باید کامل شود تا شاهد نتایج اثربخشی 
باشیم. تمام کسانی که از اردوگاه ها و مراکز جدید، مرخص 
می شوند بدون وابســتگی به مواد بیرون می آیند. اگر این 
افراد در جامعه نادیده گرفته شــوند، برگشتشان به مراکز 
کــم خواهد بود وگرنه که زیاد می شــود؛ کــه در این امر، 

شاهد مردمی سازی امر مبارزه با مواد مخدر و ورود خیرین 
در ایــن حوزه بودیم.مؤمنی به دســتگاه های پر کار در امر 
مبارزه با مواد مخدر اشــاره کــرد و گفت: نیروی انتظامی، 
وزارت اطلاعات، ســپاه، بســیج، وزارت بهداشت، سازمان 
بهزیستی، ســازمان زندان ها، آموزش وپرورش، قوه قضائیه 
و… بیشــترین نقش را داشــته اند.وی یکی از بزرگ ترین 
چالش هــای عرصه مبارزه با مواد مخــدر را عدم روزآمدی 
قانون دانست و تأکید کرد: قانون باید اصلاح شود، اگر قانون 
روزآمد شود بسیاری از این مشکلاتمان حل می شود.مؤمنی 
در پایــان تصریح کرد: لایحه اصلاح قانــون مبارزه با مواد 
مخدر در قوه قضائیه با حضور کارشناســان تأیید شــده و 
اکنون به دولت رسیده و قرار است ظرف یکی دو ماه آینده 
نیز به مجلس برود. قانون گذار می گوید مددجو باید یک تا 
ســه ماه درمان شوند و اگر نشد یک دوره دیگر هم تمدید 
شــود و از طرفی قانون گذار می گوید معتاد ملزم به درمان 
خود است و اگر نکند تجاهر به اعتیاد کرده است؛ در حالی 
که نباید برای درمان اعتیاد زمان مشخصی تعیین می شد. 
همچنین در قانون باید برای خرده فروشان تعیین تکلیفی 
باشــد و آنان هم به اردوگاه بروند و در آخر نیز ما معتقدیم 
همــه اموال قاچاقچی باید توقیف شــود و او ثابت کند که 
کدام اموالش نامشــروع و از راه مواد مخدر نیست که این 

موارد تنها با روزآمدی قانون رفع خواهند شد.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد
تزریق دوز یادآور واکسن کرونا از ملاک های سفر اربعین

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، در خصوص تمهیدات اتخاذ شده برای پیاده روی اربعین حسینی گفت: هنوز تصمیم 
نهایی گرفته نشــده و گفتگوهای اولیه اتفاق افتاده اســت ولی تزریق واکسن یادآور از ملاک های سفر است.به گزارش 
ایســنا، دکتر عباس شــیراوژن در رابطه  با افزایش روند ابتلا به کرونا در کشــور طی دو هفته اخیر، گفت: در چند روز 
اخیر تعداد فوتی ها دو رقمی شــده و نگرانی ها را افزایش داده است. در این شرایط افراد علامت دار و مراجعین سرپایی 
افزایش یافته و بیش از ۶۰ درصد بر شمار بستری ها افزوده شده است.وی افزود: ظاهرا وارد موج هفتم بیماری شده ایم 
و به نظر می رسد مهم ترین کار، استفاده از ماسک و رعایت شیوه نامه های بهداشتی باشد. از طرفی در نقاط شلوغ باید 
از ماســک استفاده کرد و تزریق واکســن نیز باید صورت گیرد و اگر بیش از ۶ ماه از تزریق قبلی گذشته باشد، حتماً 
باید یک نوبت یادآور تزریق شــود؛ چراکه بعد از شش ماه ســطح ایمنی بدن کاهش یافته و احتمال بیماری شدید را 
فزونی می بخشــد.او تاکید کرد: نگرانی در تأمین واکســن نداریم و ده ها میلیون واکسن ذخیره شده است. مردم صرفا 
برای سلامت خود باید مراجعه کنند و هیچ مسئله مالی در میان نیست.سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، یادآور شد: 
حدودا ۹ میلیون نفر باید برای تزریق واکســن یادآور مراجعه کنند و به نظر می رســد مردم شرایط را درک کرده اند و 
آمار مراجعین نسبت به ماه های گذشته افزایش  یافته است.وی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، در خصوص 
تمهیدات اتخاذ شده برای پیاده روی اربعین حسینی نیز اظهار کرد: هنوز تصمیم نهایی گرفته نشده و گفتگوهای اولیه 
اتفاق افتاده اســت ولی تزریق واکسن یادآور از ملاک های ســفر است. همچنین تست هایی در زمان بازگشت از عراق 
گرفته می شــود و تمهیداتی برای افراد علامت دار در نظر گرفته می شود.او در خاتمه تأکید کرد: زوار اربعین حتماً باید 

نوبت یادآور واکسن را تزریق کنند و تا آن زمان )یک ماه آینده( سطح ایمنی خوبی در بدن افراد ایجاد خواهد شد.


